
Iritzi desberdinak alderdien

artean akordioa ezagutu ondoren

Irurtzun-Andoain autobidea

EA eta EE aurka azaldu ziren, EAJ eta PSOEk berriz posibletzat jo zuten

Alderdi politikoek iritzi

desberdinakadierazi dituzte

Eli Galdosek eta Lurraldeak

proposatutako trazaketa

berriaren aurrean. EA eta

EEk, azken honek indar

gutxigoz, kritikatu egin dute

beren ustez «Diputazioaren
iritzi aldaketa» izan dena.

PSOE eta EAJk aukerak

ikusten dizkiote

proposatutako aldaketari.

DONOSTIA

Claudio Saizar EAko batzarkide fal-

dearen bozeramaleak erabaki larri-

tzat jo zuen Galdosek eta Lurraldea-

ko ordezkariak lortutako akordioa.

«Errekonozitu behar da ETAk bal-

dintzatzen dituela guztion boronda-

tearen erabakiak» esan zuen Saiza-

rrek. HBren partaidetza azpimarratu
zuen EAko buruak, «HBk adarra jo

digu azken sei urteotan. Sei urte eta

lauzpabost hilabete izan direnez,

adar jotzea askoz handiagoa da».

«Orain ulertzen dut Galdosek in-

bestiduran esandakoa, Xabier Al-

bisturrek autobideaz zer usté zuen

galdetu zionean. Galdosekesanzuen

trazatua ez zuela ondo ezagutzen eta

aldatua izan zitekeela. Hurrengo

egunean, noski, trazatua ezin zela

aldatu eta onena zela esan zuen. Ar-

danzak duela gutxi esan zuen, Dipu-
tazioak diseinatutako trazatua egin-

go zela. Román Sodupek ingeniarían
bisitaegin zionean berdin esan zuen.

Nik ulertzen ez dudana zera da, zer

esango duten orain eskua galdu zuen

eskoltak aldaketaren aurrean».

EAk alderdiaren bamean aztertu

behar ditu orain trazatuaren aldake-

taren arrazoi tekniko eta politikoak,
azken erabakia hartu aurretik.

«Orain egin duguna informazioa

biltzea da. Organo konpetenteak bil-

duko dirá azken erabakia hartu au-

rretik».

«Oso erabaki serioa da» Ajuria-
Eneako hitzarmena haustea Claudio

Saizarren ustez. «Guk ez dugu jo-
koan jarriko Paktutik aterako garen

edo ez, beste alderdi batzuek hautes-

kundeen aurretik jokatzen egon ziren

bezala.» AjuriaEneako hitzarmenari

buruzko edozein erabaki exekutiba

nazionalak hartu behar du EAko bo-

zeramalearen esanetan.

EE: «ERAKUNDEEK Patxi Bazta-

ERABAKI rrika Batzar
BEHAR» Nagusietako

EEkp bozeramaleak «Diputazioaren

jarrera aldaketa» azpimarratu zuen.

Edukia eta forma bereizi zituen Baz-

tarrikak, «edukiari dagokionez, gu

ados gaude aste honetan Ardanza

lehendakariak egindako adierazpe-
nekin». Batzar Nagusiak dirá EE-

koaren ustez «autobidea eta edozein

gaiaren inguruan eztabaidatzeko eta

erabakitzeko markoa».

«Formari dagokionez, astelehen

honetatik gaur arte jarrera aldatu da

autobidearen aurkako koordinado-

rarekiko. Bere garaian, alderdi de-

mokratikoak ukatu egin ginen koor-

dinadorarekin hitzegitera ETAren

biolentziatik argi eta garbi bereizi

arte, ETAk gatazkan sartzea gaitzes-
ten ez zuen bitartean. Une honetan bi

bilera egin dirá koordinadorarekin

gai honi buruz hitzegin eta eztabai-

datzeko. Jarrera aldaketa egon da.»

Kontsentsuaren aldeko deia egin
zuen Baztarrikak. «Kontsentsu de-

mokratikoa kostata lortu zen. Gizar-

tea bera kontsentsuarekin bat etorri

zen Donostiako manifestazio jen-
detsuan isladatu zen bezala. Alderdi

demokratikoekezin dugukontsentsu

hori arriskuan jarri».

ARAXÉSETÍK Martin Elizegi
LEITZARANERA EAJko bozera-

PASATZEA ma iear en esane-

tan iritzi aldaketa Lurraldea koordi-

nadoraren eskutik etorri da. «Oso

garrantzitsua da Lurraldea koordi-

nadora Araxesetik Leitzaranera pa-

satzea, aurretik EE egin zuen mo-

duan».

«Aldaketak oraingo proiektuaren
% 40 ukituko duela ari gara hitzegi-
ten, ez da proiektu berria».

Adostasuna zabaltzea zen EAJren

helburuaElizegiren esanetan. «Kasu

honetan kontsentsu hitzak berebizi-

ko garrantzia du. Bilatzen ari garena

dagoen kontsentsua handitzea da,

hau lortzen bada pozik sentituko ga-

ra». Erabakia batzarkide taldean ez-

tabaidatu eta ondoren alderdiara era-

mango du EAJk azken erabakia har-

tzeko Elizegik adierazi zuenez.

Ana Urtxuegia talde sozialistaren

eledunak ere adostasuna ez haustea-

ren deia egin zuen. Galdos eta Lu-

rraldeak egindako akordioa «balo-

ratu behar dugu, atentatu eta hilketa

gehiago ez daudela esanahi badu

behintzat».

«Alderdiaren exekutiba biltzen

denean emango dugu gure eritzia gai
honi buruz. Orainarteko proiektua-
ren aldeko bloke demokratikoa ze-

goen, gu beste proiektuaren alde-

koak ginen, baina ulertzen genuenez

elementu distortsionatzaileak zeu-

dela, beharrezkoa ikusten genuen al-

derdi demokratiko guztiek proiektu
ofíziala bultzatzea. Orain zenbait

proposamen berri egiten dirá eta guk
aztertu behar ditugu. Guretzat ga-

rrantzitsua da kontsentsua ez haus-

tea» azaldu zuen Lasarteko alkateak.

Joan den legegintzaldiko batzarkide taldeetako bozeramaleak lehen harria jarri zutenean. C VIIIAGRAN

POUTIKA

Autobidearen lan eremua Berastegi aldean. C. VILLAGRAN

Oliven: «Trazaketa aldatu da

‘Artapalok’ exigitzen zuelako»
DONOSTIA

Gipuzkoako Diputazioa eta Lu-

rraldeak lortutako adostasuna gogor
kritikatu zuen alderdia Eusko Alkar-

tasuna izan zen, hain zuzen ere, au-

rreko legegintzaldian Diputazioaren

agintea bere esku zuen alderdiak.

Oliverik atzo bertan adierazi zuenez,

trazaketa aldatzeko akordioa

«ETAren aurrean amore ematea da».

Are gehiago, Nafarroa eta Gipuz-
koa arteko autobidaren proiektu ofi-

ziala, Oliveriren esanetan, «ez da al-

datu autobidea hobetzeko, baizik eta

‘Artapalok’ exigitzen zuelako».

Agiri baten bidez, Oliverik hona-

ko hau esan zuen: EAJk Eli Galdosi

babesa ematen baldin badio «Fran-

cisco Mujika Garmendia euskal po-

litikagintzaren buru jarriko du,

ETAk hiltzen jarraitzen ez dezan

neurririk onena bailitzan».

«Galdosek gehiengoaren printzi-

pioaeta herri ordezkaritzarena hautsi

egin ditu —gehitu zuen— eta ez da-

kigu hemendik aurrera ‘Artapalo-
ren’ borondateak baldintzatuta

egongo diren, zeini kontsultatu

beharko zaion non, ñola eta noiz

hartu behar diren Diputazioaren era-

bakiak».

EAko idazkari nagusiaren ustez,

Gipuzkoako diputatu nagusia
«ETAren txantaiaren aurrean ma-

kurtu egin da eta trazaketa txarrago

bat onartu du». Lurraldearekin lor-

tutako adostasunak «deslegitimi-
tzen» du Eli Galdos diputatu nagusi

gisa, Oliveriren iritziz.

Nafar Gobemuak Batear Nagusien
erabakiak errespetatuko ditu

IRUNEA

Nafarroako Gobemuaren iritziz,

«Gipuzkoako Diputazioak eta Lu-

rraldea koordinadorak autobidearen

inguruan iritsitako akordioak ez du

Nafarroako zatian inolako eraginik».
Prentsara bidalitako agirían esaten

denez, Nafar Gobemuak ez du orain-

dik akordioaren testu osoa ezagu-

tzen. «Hartutako erabakiak ez du

Gipuzkoa eta Nafarroako autobide

zatiak elkartzen diren puntuaren tra-

zaketan aldaketarik suposatzen»,

Iruiñeako Gobemuaren esanetan.

Prentsa oharraren amaieran adie-

razten denez, «Nafarroako Gober-

nuak gai honen inguruan Gipuzkoa-
ko Batzar Nagusiek hartu dezaketen

erabaki guztiak errespetatzeko as-

moa du».

Lurraldea koordinakundeak go-

goratu zuen atzo adostasunerako bi

proposamena egin dizkiola Nafa-

rroako Gobemuari, bata Irurtzun eta

Lekunberri arteko zatiari buruz eta

bestea Bi Ahizpetako pasabideari
buruz.


